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Arbejdsmarkedsudvalget har i brev af 24. november 2010 stillet følgende spørgs-
mål nr. 14 (L 7), som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra 
Lennart Damsbo-Andersen.

Spørgsmål nr. 14:
”Ministeren bedes - i forlængelse af svaret på L 7 - spørgsmål 4 - sende udvalget 
en konkret beregning af og en samlet oversigt over, hvad de aktiviteter, som 
branchearbejdsmiljørådene fremover ikke må lave, har kostet.”

Endeligt svar:
Størstedelen af branchearbejdsmiljørådenes aktiviteter falder efter lovændringen 
inden for lovens formål, efter at lovforslaget er justeret på baggrund af den eksterne 
høring. Det ændrer ikke på, at der er behov for at målrette og effektivisere bran-
chearbejdsmiljørådenes indsats, så vi får størst muligt effekt for pengene. 

Der er i 2009 bevilget i alt 69,8 mio. kr. til branchearbejdsmiljørådene. 

En hurtig gennemgang viser, at der i 2009 er ydet i alt ca. 2,2 mio. kr. i tilskud til
aktiviteter, som efter en umiddelbar vurdering ikke vil kunne iværksættes frem-
over, da aktiviteterne vil falde udenfor lovens formål efter lovændringen.

Konkret drejer det sig bl.a. om afholdelse af internt seminar i et branchearbejdsmil-
jøråd, internt strategiarbejde og opdatering af et branchearbejdsmiljøråds materia-
leoversigter. 

Capacents analyse viser, at de midler, som branchearbejdsmiljørådene bruger på 
arbejdsmiljøområdet, ikke altid i tilstrækkelig grad er målrettet arbejdsmiljøindsat-
sen på virksomhederne. Analysen er kritisk over for effekten af flere af aktiviteter-
ne. Der er dog ikke i analysen sat tal på, hvor meget det betyder.

Venlig hilsen

Inger Støjberg
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